
Protokół nr 9/99 
z IX Sesji Zwyczajnej 

Rady Powiatu Wejherowskiego 
z dnia 26 października 1999 r. 

 
 

 Ad. 1. 
 
 Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego - Pan Eugeniusz 
Gajewski - powitał przybyłych Radnych oraz gości (załącznik nr 2) i dokonał 
otwarcia IX Sesji Zwyczajnej. Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) 
Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. 
 Pan Marek Panek wniósł o następujące zmiany w porządku obrad: 
1. Znieść z porządku obrad punkt 5 w związku z faktem, iż nie są znane obecnie 
zasady subwencjonowania działalności pozaszkolnej. 
2. Znieść z porządku obrad punkt 11, ponieważ byłoby przedwczesnym 
uchwalanie składu Społecznej Rady ZOZ - dopiero w dniu dzisiejszym Rada 
Powiatu opiniuje zmiany w Statucie ZOZ. 
3. W związku z powyższymi zmianami zmienić numerację kolejnych punktów. 
 Przewodniczący ogłosił głosowanie nad przedstawionym porządkiem 
obrad wraz z poprawkami. Porządek obrad (załącznik nr 3) został przyjęty przez 
Radę jednogłośnie. 
 
 Następnie Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu nr 8/99 z obrad 
poprzedniej Sesji. W związku z faktem, iż takowych nie zgłoszono 
Przewodniczący zarządził głosowanie. Rada Powiatu przyjęła protokół nr 8/99 
49 głosami za, przy jednym wstrzymującym się.  
 
 Ad. 2. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował Radnych, iż plan pracy Rady 
Powiatu przyjęty Uchwałą nr VII/77/99 z dnia 29.06.1999 r. nie zostanie do 
końca zrealizowany, ponieważ ze względu na częstotliwość obrad nie było to 
możliwe. Nie zrealizowane tematy zostaną podjęte w przyszłorocznej pracy 
Rady Powiatu. 
 Przewodniczący ogłosił, iż Radni Rady Powiatu Wejherowskiego mają 
prawo do korzystania z bezpłatnych przejazdów  liniami ZKM Wejherowo. 
 Przewodniczący przypomniał Radnym o konieczności składania 
oświadczeń dotyczących informacji niezbędnych do przekazania urzędom 
skarbowym w związku z rozliczeniem podatkowym. 
 

Komentarz [URwW1]:   
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 Ad. 3. 
 
 Pan Starosta Grzegorz Szalewski przedstawił sprawozdanie z prac 
Zarządu między sesjami - załącznik nr 4.  
 Przedstawił również Radnym  obecnych na obradach Naczelników 
Wydziałów Starostwa Powiatowego oraz Panią Jolantę Foltman - Dyrektora 
ZOZ, Pana Janusza Nowaka - Dyrektora Zarządu Dróg dla Powiatu 
Wejherowskiego i Puckiego.   
 W tym miejscu Pan Starosta podziękował wszystkim Radnym i innym 
osobom współpracującym przy tworzeniu budżetu Powiatu. 
 
 Pani Alina Pęcak przedstawiła Radzie Powiatu proces przejmowania 
mienia powiatowego. Poinformowała, iż do dnia dzisiejszego przejęto: 
1. Mienie byłego Urzędu Rejonowego: 
 - na mocy decyzji Wojewody przekazano do Starostwa Powiatowego 
budynek przy ul. 3 Maja 4; 
 - budynek przy ul. 12 Marca; 
 - mienie ruchome. 
2. Mienie ruchome Gospodarstwa Pomocniczego przy byłym Urzędzie 
Rejonowym. 
3. Mienie ruchome Ogniska Pracy Pozaszkolnej w Rumi. 
4. Mienie ruchome i nieruchomości MZEAS Wejherowo. 
5. Mienie ruchome ZEAS Rumia.  
 Szkołą Zasadnicza Nr 5 w Wejherowie zgłosiła, iż nie posiada mienia. 
 W trakcie przygotowania do przejęcia jest mienie ZOZ w Wejherowie, 
Redzie, Rumi, Choczewie.  
 Stosując się do zaleceń pokontrolnych Komisji Rewizyjnej wystosowano 
pismo do wszystkich jednostek z prośbą o informację na temat zaawansowania 
prac nad przygotowaniem dokumentacji wymaganej przy przejęciu mienia.  
 
 Ad. 4. 
 
 Pan Wicestarosta Marek Panek przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie likwidacji powiatowej jednostki 
organizacyjnej - Miejskiego Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół 
w Wejherowie - druk nr 76 - projekt Zarządu Powiatu. Uchwałą Rady Powiatu 
z dnia 29 czerwca 1999 r. postawiono MZEAS w stan likwidacji. Zarząd ustalił 
termin likwidacji na dzień 30 września. Pan Wicestarosta podkreślił, iż podjęcie 
przedmiotowej uchwały nie spowoduje żadnych skutków finansowych. 
 Pan Jacek Lass przedstawił informację dotyczącą mienia przejętego po 
MZEAS w Wejherowie. Majątek ruchomy został rozdzielony pomiędzy 
jednostki organizacyjne powiatu. Na terenie obiektów zarządzanych przez 
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MZEAS funkcjonowały zakłady i organizacje. Z tymi podmiotami zostały 
podpisane umowy dzierżawy. Uporządkowano  kwestie finansowe związane z 
dzierżawą. Doraźnie załatwiono także kwestię administrowania obiektem 
podpisując na okres trzech miesięcy umowę z firmą “Zamek” o prowadzenie 
dozoru nad tym majątkiem. 
 
 Pan Radny Dariusz Rytczak zgłosił poprawkę: 
 słowa: “postanawia się zlikwidować” w § 1 uchwały zastąpić słowami: 
“likwiduje się”. 
 Pan Grzegorz Szalewski zgłosił zaproponowaną poprawkę jako 
autopoprawkę Zarządu. 
 
 W wyniku głosowania jednogłośnie przyjęto Uchwałę Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie likwidacji powiatowej jednostki organizacyjnej - 
Miejskiego Zespołu Ekonomiczno - Administracyjnego Szkół w Wejherowie - 
druk nr 76 wraz ze zgłoszoną poprawką. 
 
 Ad. 5. 
 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia 
zgody na ustalenie jednego punktu w złotych – druk nr 83 - przedstawił Pan 
Jacek Lass. Uchwała ta dotyczy Liceum Ogólnokształcącego w Redzie. Kwota 
zaproponowana została przez Dyrektora Liceum Ogólnokształcącego. Pozwoli 
ona utrzymać płace na takim samym poziomie jakim istnieją obecnie. 
  
 W wyniku głosowania Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
wyrażenia zgody na ustalenie jednego punktu w złotych – druk nr 83 została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
 Ad. 6. 
 
 Pan Jan Domański przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie nawiązania współpracy z Wileńskim Rejonem 
Święciany - druk nr 77. Poinformował Radnych, iż na początku sierpnia gościli 
w Powiecie Wejherowskim rodacy z Litwy. Goście zwiedzali Powiat i spotkali 
się m.in. ze Starostą Powiatu. Następnie Pan Radny szeroko scharakteryzował 
Rejon Święciany. Podkreślił także, iż § 1 Uchwały zostanie doprecyzowany po 
podpisaniu porozumienia - zostanie ono przedstawione Radzie Powiatu. 
 Pan Radny zgłosił autopoprawkę Zarządu, aby w treści Uchwały pominąć § 
3, ponieważ powinien zostać przygotowany najpierw projekt porozumienia i 
przedstawiony Radzie Powiatu. w związku z powyższym numeracja kolejnych 
paragrafów ulegnie zmianie. 
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 Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie nawiązania współpracy 
z Wileńskim Rejonem Święciany - druk nr 77 - projekt Zarządu Powiatu został 
przyjęta 44 głosami za, przy 6 wstrzymujących się. 
 
 Ad. 7. 
 
 Pan Radny Dionizy Wrosz przedstawił Radzie Powiatu Wejherowskiego 
zmiany wprowadzone do projektu Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie dofinansowania z dochodów własnych Powiatu ulgowych biletów 
miesięcznych na przejazdy środkami komunikacji dla młodzieży zamieszkałej 
na terenie Powiatu Wejherowskiego uczęszczającej do szkół 
ponadgimnazjalnych, ogólnokształcących, zawodowych i wyższych dziennych a 
pochodzącej z rodzin wielodzietnych lub niepełnych oraz w sprawie określenia 
kryteriów i zasad dofinansowania - druk nr 80A - projekt Komisji Polityki 
Prorodzinnej i Społecznej. Podkreślił, iż dofinansowaniem objęto rodziny 
niepełne mające na utrzymaniu dwoje i więcej dzieci. W oświadczeniu dodano, 
iż rodzina jest zobowiązana do przechowywania biletów dla ewentualnej 
kontroli oraz, iż nie dokona odliczeń od podatku kwoty dofinansowania. 
Przedstawiony na druku 80 A projekt uchwały zyskał pozytywną opinię Komisji 
Budżetu i Finansów oraz Komisji Edukacji. 
 Pan Radny Piotr Mazurowski zapytał jaki jest sens zapisu w § 1 pkt. 3 
uchwały oraz  w punkcie 1d załącznika do uchwały. Pan Radny podkreślił 
również, iż ilość 24 dzieci dojeżdżających z Rumi jest jego zdaniem 
wielokrotnie zaniżona. 
 Pan Dionizy Wrosz wyjaśnił, iż w § 1 pkt. 3 powołano się na ustawę  o 
pomocy społecznej - powoduje to, iż od kwoty dofinansowania nie trzeba płacić 
podatku dochodowego. W świetle powołanej wyżej ustawy można udzielać 
pomocy społecznej zwrotnej lub można od tego odstąpić. W załączniku punkt 1 
d został zmieniony zgodnie z propozycją Pani Ewy Rogowskiej. Jeżeli chodzi o 
ilość dzieci dojeżdżających do szkół to o informacje zwrócono się do władz 
miast i gmin. Większość odpowiedzi ograniczono do danych dostarczonych 
przez MOPS. W Rumi wiele szkół jest na miejscu - stąd podano tak małą liczbę 
dzieci dojeżdżających. Uchwała przewiduje możliwość zmniejszenia 
dofinansowania do 50% gdyby się pokazało, iż dzieci dojeżdżających będzie 
więcej. 
 
 Pan Radny Jan Nowicki zaproponował w imieniu Klubu AWS następującą 
poprawkę do punktu 5 załącznika do uchwały: 
“5. Wysokość dofinansowania wynosi 50% kosztów przejazdu, z możliwością 
zwiększenia przez Zarząd Powiatu wysokości dofinansowania do 100%.” 
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 Pani Ewa Rogowska – radca prawny poinformowała, iż odstąpiono w 
uchwale od kryterium dochodowości. Ustawa o pomocy społecznej przewiduje 
możliwość odstąpienia od żądania zwrotu jeżeli żądanie takie niweczyłoby cel 
na jaki dofinansowanie takie zostało udzielone. Taki zapis znalazł miejsce w 
punkcie 3 § 1. Jeżeli chodzi o punkt 1d poprawka został wprowadzona na 
wniosek Komisji Polityki Prorodzinnej i Społecznej. Poprzedni zapis brzmiał 
“potwierdzona urzędowo”. 
 Pan Radny Reszke podkreślił, iż jeżeli ktoś spełnia kryteria to nie ma w 
ogóle podstaw, aby żądać od niego zwrotu świadczenia. Ustawa nie przewiduje 
chyba tego typu sytuacji. 
 W odpowiedzi Pani Ewa Rogowska wyjaśniła, iż najpierw należy określić 
kryteria podlegające pod zasady zwolnienia, a dopiero potem można od nich 
zwolnić. Ustawa w swoim brzmieniu nakłada obowiązek zwrotu od osób 
nieuprawnionych. 
 Pani Radna Rogala-Kończak zwróciła się z pytaniem do przedstawiciela 
Klubu AWS odnośnie poprawki zaproponowanej przez Klub. Podkreśliła, iż 
cały czas zapewniano Radnych, iż pieniądze na dofinansowanie znajdują się w 
budżecie Powiatu. Czy wprowadzenie tej poprawki oznacza, iż w tym roku 
zwrotowi będzie podlegało tylko 50% poniesionych kosztów. 
 Pan Jan Nowicki podkreślił, iż poprawka wprowadza delegację dla Zarządu, 
iż można podnieść kwotę dofinansowania do 100% jeżeli w budżecie Powiatu 
znajdą się na to środki. 
 Pan Grzegorz Szalewski podkreślił, iż w tegorocznym budżecie 
przewidziano 120 tys. zł. na finansowanie biletów. W przyszłorocznym 
budżecie przewidziano 250 tys. zł. na te cele. 
 W wyniku głosowania – 43 głosy za, 3 przeciw, 4 wstrzymały się - Rada 
Powiatu przyjęła poprawkę zaproponowaną przez Klub AWS do druku nr 80 A. 
 
 Pan Radny Krawiec podkreślił, iż zapisy o których dzisiaj dyskutowano 
miały być czytelnie i jasno zapisane. Na dzień dzisiejszy nie poprawiono 
zapisów. Pan Radny zaproponował, aby zapisy w § 1 pkt. 3 i punkcie 1d zostały 
czytelniej sformułowane. 
 Pan Radny Dionizy Wrosz podkreślił, iż na Komisji nie zgłoszono formalnej 
poprawki do § 1 punkt 3 – był on poddawany w wątpliwość i wyjaśniany.  
 Pan Radny Krawiec w imieniu Klubu SLD zaproponował poprawkę, aby 
skreślić słowa “potwierdzona działaniami zmierzającymi do zmiany sytuacji 
niepełności”. 
 W wyniku głosowania – 48 głosami za, przy 2 wstrzymującymi się -  Rada 
Powiatu przyjęła poprawkę zgłoszoną przez Klub SLD do druku nr 80 A. 
 

Następnie Rada Powiatu przystąpiła do dyskusji nad projektem Uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie dofinansowania ulgowych biletów 
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miesięcznych na dojazdy do szkół młodzieży zamieszkałej na terenie Powiatu 
Wejherowskiego, pochodzącej z rodzin wielodzietnych i niepełnych - druk nr 
81 - projekt Klubu Unii Wolności. 

 Pani Radna Rogala-Kończak przedstawiła projekt Klubu Unii Wolności. 
Wyraziła zaniepokojenie wprowadzeniem do podstawy prawnej uchwały 
ustawy o pomocy społecznej – Klub obawia się, iż ograniczy to znacznie ilość 
rodzin mogących korzystać z dofinansowania. Ustawa o pomocy społecznej 
określa próg dochodów, od których można otrzymać dofinansowanie – 
obejmuje to rodziny o bardzo niskich dochodach. Pani Radna przedstawiła 
autopoprawki Klubu odnośnie druku nr 81: 

1. W preambule do uchwały po słowach “w sprawie dofinansowania” 
dodać słowa: “z dochodów własnych Powiatu”. 

2. Na koniec preambuły dodać przecinek i dopisać: “a uczęszczającej do 
szkół ponadgimnazjalnych”. 

3. W § 1 słowa “z budżetu” zastąpić słowami “z dochodów własnych 
powiatu”. Na końcu pierwszego zdania, po przecinku dodać: 
“uczęszczającej do szkół ponadgimnazjalnych”.  

4. W załączniku w punkcie 1 słowa “zwrot kosztów” zastąpić słowem 
“dofinansowanie”. 

5. W punkcie 1a po słowie “zamieszkanie” dodać “na stałe”. 
6. W punkcie 1b na końcu po przecinku dodać: “usytuowanych poza 

miejscem stałego “zamieszkania”. 
7. W punkcie 1c po słowach “aktualnie na” dodać słowa: “na wyłącznym”;  

słowa “dwójka lub więcej dzieci” zastąpić słowami: “oznacza taką 
rodzinę, gdzie jedno z rodziców wychowuje dwoje lub więcej dzieci, a 
niepełność jest stała lub przejściowa”. 

8. W punkcie 1d dodać na końcu: “z wyłączeniem rodzin utrzymujących 
się wyłącznie z rolnictwa oraz uczniów szkół pomaturalnych i szkół 
wyższych dziennych, którym z racji osiągniętego wieku zasiłek nie 
przysługuje”. 

9. W punkcie 2 c przecinek zastąpić słowem “lub” oraz skreślić słowa: 
“lub KRUS”; po przecinku poza nawiasem dodać: “z wyłączeniem osób 
wymienionych w punkcie 1d”. 

10.  W punkcie 3 dodać na końcu “lub akademicki”. 
11. W punkcie 4 słowo “zwrotów” zastąpić słowem “dofinansowania”. 
12. W punkcie 6 wykreślić całość po słowie “Starostwa”; dodać w zamian: 

  A/ od  1 – 15 X – za miesiąc IX, X, XI, XII; studenci za X, XI, XII; 
  B/ od 1-15 III za I,II,III; 
  C/ od 1-15 V za IV, V, VI; 
  D/ wyjątkowo w 1999 r. pierwsza wypłata nastąpi w terminie 5-17 XII 

za okres od IX-XII tego roku. 
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  Pan Radny Sikora podkreślił, iż w chwili obecnej nie funkcjonują jeszcze 
szkoły ponadgimnazjalne. Zaproponował w związku z powyższym, aby 
wykreślić to słowo z projektu uchwały. 

  Pan Radny Reszke zaproponował, aby objąć dofinansowaniem dzieci 
uczące się w Ośrodku Szkolno-Wychowawczym Nr 1. 

  W odpowiedzi Pan Wicestarosta poinformował, iż OSW Nr 1 posiada 
mikrobus, którym dowozi dzieci do szkoły, większość dzieci ponadto 
zamieszkuje na miejscu.  
  Pan Radny Rytczak podniósł, iż powołanie ustawy o pomocy społecznej 
w podstawie prawnej projektu spowoduje wszelkie konsekwencje jej 
stosowania, a więc wprowadzenie kryterium dochodowego. Ponadto w takim 
przypadku występuje konieczność indywidualnego rozpatrywania każdej 
sprawy. Wprowadzenie tego może spowodować kłopoty w rozpatrywaniu 
wniosków przez PCPR. 
 Pani Ewa Rogowska podkreśliła, iż istnieje możliwość odstąpienia od 
zasady wyrażonej w art. 4 ustawy. Starostwo zdaje sobie sprawę, iż wydawane 
decyzje są indywidualne oraz, że istnieje konieczność przeprowadzania 
wywiadów środowiskowych.  
 Pan Jan Nowicki w imieniu Klubu AWS wniósł o przegłosowanie poprawki 
zgłoszonej przez Pana Radnego Sikorę. Zaproponował, aby w druku nr 80 A 
zmienić słowo: “ponadgimnazjalnych” na “ponadpodstawowych”.  
 Następnie Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie dwa 
alternatywne projekty uchwał: 
- Uchwałę Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie dofinansowania z 
dochodów własnych Powiatu ulgowych biletów miesięcznych na przejazdy 
środkami komunikacji dla młodzieży zamieszkałej na terenie Powiatu 
Wejherowskiego uczęszczającej do szkół ponadgimnazjalnych, 
ogólnokształcących, zawodowych i wyższych dziennych a pochodzącej z rodzin 
wielodzietnych lub niepełnych oraz w sprawie określenia kryteriów i zasad 
dofinansowania - druk nr 80A - projekt Komisji Polityki Prorodzinnej i 
Społecznej oraz 
- Uchwałę Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie dofinansowania 

ulgowych biletów miesięcznych na dojazdy do szkół młodzieży zamieszkałej 
na terenie Powiatu Wejherowskiego, pochodzącej z rodzin wielodzietnych i 
niepełnych - druk nr 81 - projekt Klubu Unii Wolności. 

 
W wyniku głosowania za projektem uchwały przedstawionym przez Komisję 

Polityki Prorodzinnej i Społecznej – druk nr 80 A głosowało 36 osoby, za 
alternatywnym projektem Klubu Unii Wolności – druk nr 81 - głosowało 10 
osób. 

W związku  z powyższym Rada Powiatu Wejherowskiego przyjęła projekt 
Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie dofinansowania z 
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dochodów własnych Powiatu ulgowych biletów miesięcznych na przejazdy 
środkami komunikacji dla młodzieży zamieszkałej na terenie Powiatu 
Wejherowskiego uczęszczającej do szkół ponadgimnazjalnych, 
ogólnokształcących, zawodowych i wyższych dziennych a pochodzącej z rodzin 
wielodzietnych lub niepełnych oraz w sprawie określenia kryteriów i zasad 
dofinansowania - druk nr 80A. 

W tym miejscu Przewodniczący zarządził krótką przerwę w obradach. 
 

  Ad. 8. 
 
 Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 
 
 Kolejnym punktem porządku obrad było zaopiniowanie projektu Uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia Polskiemu Związkowi 
Wędkarskiemu Okręgu w Gdańsku zgody na utworzenie Społecznej Straży 
Rybackiej - druk nr 70A - projekt Zarządu Powiatu. 
 Pan Starosta przedstawił Panią Marię Zwolińską dyrektora Biura Polskiego 
Związku Wędkarskiego. 
 Pan Michał Machnikowski przedstawił projekt uchwały. Na mocy art. 24 
ustawy o rybactwie śródlądowym Rada Powiatu może utworzyć Społeczną 
Straż Rybacką lub powierzyć jej utworzenie przez zainteresowane organizacje 
społeczne lub osoby uprawnione do rybactwa. Polski Związek Wędkarki jest 
największą organizacją skupiającą osoby zajmujące się wędkarstwem. Do końca 
1998 r. na terenie Powiatu Wejherowskiego działało 77 społecznych strażników 
rybackich. 
 
 W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła projekt Uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie udzielenia Polskiemu Związkowi 
Wędkarskiemu Okręgu w Gdańsku zgody na utworzenie Społecznej Straży 
Rybackiej - druk nr 70A. 
 W tym miejscu Pani Maria Zwolińska podziękowała Radzie Powiatu za 
podjęcie uchwały. 
 
 Ad. 9. 
 
 Pan Marek Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia zmian w statucie Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Wejherowie - druk nr 71 - projekt Zarządu Powiatu. 
Poinformował Radnych, iż wprowadzane zmiany wynikają ze zmian 
przeprowadzonych w polskim ustawodawstwie i woli wyrażonej przez Radę 
Powiatu, która pozytywnie zaopiniowała wyłączenie gmin Choczewo i Luzino z 
dotychczasowej struktury ZOZ-u.  
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 Pan Wicestarosta przedstawił propozycje zmian podjętych przez Zarząd po 
konsultacji z Komisją Promocji i Ochrony Zdrowia: 
1. W § 17 punkcie 1 Aneksu Nr 1 do Statutu ZOZ w miejsce kropek wpisać 

cyfrę 7. 
2. W § 17 punkcie 3a Aneksu Nr 1 do Statutu ZOZ w miejsce kropek wpisać 

cyfrę 6. 
3. W § 22 ustęp 2 otrzymuje następujące brzmienie: 

“2. Wydzierżawienie lub wynajęcie majątku trwałego Zespołu Opieki 
Zdrowotnej wymaga zgody Zarządu Powiatu Wejherowskiego pod 
rygorem nieważności. 
3. Zbycie lub wniesienie majątku trwałego Zespołu Opieki Zdrowotnej do 
spółki lub fundacji wymaga zgody Rady Powiatu Wejherowskiego pod 
rygorem nieważności.” 
 
Pan Radny Tadeusz Wolski zaproponował, aby w § 26 Aneksu wykreślić 

słowa: “oraz uzyskania przez Zespół osobowości prawnej”, ponieważ Zespół 
posiada już osobowość prawną. 

Pan Marek Panek poinformował Radnych, iż taki sam zapis funkcjonował 
w dotychczasowym Statucie – jest to zapis porządkujący. 

Pani Radna Rogala-Kończak zapytała czy Aneks ten został zatwierdzony 
przez Radę Społeczną. 

Pani Alina Mańdziuk poinformowała w odpowiedzi, iż został 
zatwierdzony Uchwałą Nr 45 z 22 września 1999 r. Rady Społecznej w 
dotychczasowym składzie. 

Pani Rogala-Kończak podkreśliła, iż rady miasta i gminy powołały już 
swoich przedstawicieli. Zmiana liczby członków Rady Społecznej spowoduje 
konieczność zmian podjętych uchwał. 

Pan Marek Panek odpowiedział, iż Starostwo wystąpi do poszczególnych 
Rad o zgłoszenie kandydatów do Rady Społecznej. 

 
W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła 49 głosami za, przy jednym 

wstrzymującym się, projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
zatwierdzenia zmian w statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wejherowie - 
druk nr 71. 

 
Ad. 10 i 11. 
 

 Pan Kazimierz Bistroń przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr III 24/99 z dnia 29 stycznia 
1999 r. w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 
– druk nr 85 – projekt Przewodniczącego Rady oraz Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr III 30/99 z dnia 29 stycznia 
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1999 r. w sprawie powołania Komisji Polityki Gospodarczej – druk nr 86 – 
projekt Przewodniczącego Rady. Projekty powyższych uchwał zostały 
przygotowane na wniosek Pana Radnego Tadeusza Ptach, który wniósł o 
przeniesienie go z Komisji Porządku i Bezpieczeństwa Publicznego do Komisji 
Polityki Gospodarczej. 
 Pan Tadeusz Ptach poinformował Radnych, iż wniósł o przeniesienie do 
Komisji Polityki Gospodarczej, ponieważ posiadane wykształcenie pozwoli mu 
służyć swoją wiedzą w pracach tej Komisji. 
 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany Uchwały 
Nr III 24/99 z dnia 29 stycznia 1999 r. w sprawie powołania Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – druk nr 85 - został przyjęty przez 
Radę Powiatu jednogłośnie – 50 głosami za. 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany Uchwały 
Nr III 30/99 z dnia 29 stycznia 1999 r. w sprawie powołania Komisji Polityki 
Gospodarczej – druk nr 86 – został przyjęty przez Radę Powiatu jednogłośnie 
– 50 głosami za. 
 
 Ad. 12. 
 
 Pani Skarbnik Janina Szalska przedstawiła projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu na 1999 rok - druk nr 82 
- projekt Zarządu Powiatu. 
 Pan Starosta poinformował, iż Kluby Radnych zgłaszały, aby środki z 
funduszu Rady Powiatu przenieść na Ośrodek Szkolno-Wychowawczy Nr 2 lub 
na oświatę. Przychylając się do tego wniosku ustalono na spotkaniu, iż 18 tys. 
zł. z diet Radnych Powiatu zostanie przeniesione do Ośrodka 
Szkolno-Wychowawczego Nr 2. 
 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu 
Powiatu na 1999 rok - druk nr 82 – został przyjęty jednogłośnie 50 głosami za. 
 
 Ad. 13.  
 
 Informację dotyczącą strategii rozwoju Powiatu Wejherowskiego 
przedstawił Pan Leszek Żurek. Pan Żurek poinformował Radnych, iż w styczniu 
rozpoczęto prace nad strategią rozwoju Województwa Pomorskiego. 
Sporządzono dokument pod tytułem “Bilans otwarcia Województwa 
Pomorskiego”, który prawdopodobnie zostanie opublikowany w tym miesiącu. 
Na podstawie tego dokumentu odbędzie się dziesięć debat tematycznych. Jeżeli 
prace się nie przedłużą dokument dotyczący strategii rozwoju Województwa 
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Pomorskiego powinien zostać zatwierdzony przez Sejmik Wojewódzki do 
końca lutego przyszłego roku.  
 Pan Żurek poinformował Radnych, iż od września bieżącego roku podjął 
prace nad przygotowaniem takiego dokumentu dla Powiatu Wejherowskiego. 
Przedstawił układ tematyczny przygotowanego dokumentu “Bilansu otwarcia 
Powiatu Wejherowskiego”. Zostanie on przedstawiony na Komisji Polityki 
Gospodarczej w listopadzie. 
 Pan Radny Krawiec zapytał czy zostanie wykorzystany dokument 
opracowany, gdy Wojewodą był Maciej Płażyński. 
 Pan Żurek odpowiedział, iż zostanie wykorzystany, jednakże został on 
sporządzony w innych warunkach. 
 Radni nie zgłosili żadnych uwag ani pytań do przedstawionej informacji. 
 
 Ad. 14. 
 
 Pan Janusz Nowak przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie przejęcia i zarządzania drogami wojewódzkimi na 
terenie Powiatu Wejherowskiego - druk nr 74 - projekt Zarządu Powiatu. 
Poinformował Radnych, iż uchwała tej treści została podjęta dnia 10 września 
1999 r. przez Radę Powiatu, jednakże dołączono do niej omyłkowo 
niewłaściwy załącznik z innymi drogami. 
 
 Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przejęcia i zarządzania 
drogami wojewódzkimi na terenie Powiatu Wejherowskiego - druk nr 74 – 
została przyjęta jednogłośnie – 50 głosami za. 
 
 Ad. 15. 
  
 Pan Janusz Nowak poinformował, iż do Starostwa wpłynęło pismo odnośnie 
zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Starostwo opiniuje to pozytywnie z 
zastrzeżeniem, iż wymagana jest pozytywna opinia sąsiednich powiatów. Do 
chwili obecnej nie uzyskano jeszcze opinii Powiatu Lęborskiego. Zostanie to 
rozpatrzone dopiero w grudniu. 
 
 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej zaliczenia poszczególnych dróg w mieście Rumi do kategorii dróg 
gminnych - druk nr 75 –został przyjęty jednogłośnie – 50 głosów za. 
 
 Ad. 16. 
 
 Pan Janusz Nowak poinformował, iż wymagana jest opinia Rady Powiatu 
dotycząca przebiegu drogi krajowej. 
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 Projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie wyrażenia opinii 
dotyczącej przebiegu drogi krajowej Nr 6 na terenie miasta Wejherowa - druk 
nr 84 – został przyjęty jednogłośnie – 50 głosów za. 
 
 W tym miejscu Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przerwę w 
obradach. 
 
 
 

Ad. 19. 
 

1.  
 Jako pierwszy głos w debacie zabrał Starosta Powiatu Wejherowskiego 
Pan Grzegorz Szalewski, którego treść wystąpienia stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu.  
 
2.  
 Następnie Przewodniczący udzielił głosu Panu Dyrektorowi Zarządu 
Dróg dla Powiatu Puckiego i Wejherowskiego, Januszowi Nowakowi. Dyrektor 
przedstawił, że sytuacja finansowa Powiatu Wejherowskiego jest bardzo dobra 
w stosunku do Powiatów sąsiednich. Zarząd Dróg dla Powiatu Puckiego i 
Wejherowskiego otrzymał środki finansowe w wysokości 3 339 000 zł. 
Następnie Dyrektor przedstawił sposób wykorzystania tych środków. W 
planach tych ujęto modernizację dróg (np. robienie nawierzchni dywanikowej w 
gminie Linia, odnowa drogi w gminie Łęczyce na odcinku 2 km), nakłady na 
bezpieczeństwo na drogach. Nie możliwe jest w krótkim czasie doprowadzenie 
wszystkich dróg do właściwego stanu Obecnie drogi są w tragicznym stanie. 
Zarząd chce przede wszystkim dokończyć sprawę odwodnienia drogi w Rybnie, 
która ciągnie się od 3 lat. Jest bardzo dużo drobnych spraw, które trzeba zrobić 
a nie ma na nie pieniędzy. Obecnie wchodzi się w sezon martwy i w tym czasie 
Zarząd chce współpracować z gminami przy wycinaniu odrostów drzew 
zatrudniając do tego w dużej mierze bezrobotnych.    
 
3.  

Pan Nowak powiedział, że zimowe utrzymanie dróg będzie prowadzone 
podobnie jak w roku ubiegłym. Dyrektor przedłożył Radnym mapkę (załącznik 
nr 6), na której standardy zimowego utrzymania dróg zaznaczono różnymi 
kolorami. Wypracowano formę taką, że Powiat Wejherowski podzielono na 
gminy. Każda gmina na mapkę nanosiła propozycje zimowego utrzymania dróg, 
następnie mapki te zostały naniesione na jedną dużą mapę, która zaś trafiła do 
Komisji Bezpieczeństwa. Komisja Bezpieczeństwa wystąpiła z wnioskiem do 
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Starostwa o zatwierdzenie takiego planu. Po zatwierdzeniu wiadomo jakie drogi 
będą utrzymywane przez Zarząd.  

Jeżeli chodzi o organizacje działań wprowadzono 3 stany: 
A – gdy sytuacja jest dobra, dyżury są prowadzone w godzinach pracy, 
B – stan podwyższonej gotowości, są prowadzone prace na drogach, 
C – bardzo trudna sytuacja, dyżury całodobowe.  
Pracownicy pozostają w stałym i bezpośrednim kontakcie z bazą, poprzez 
telefony komórkowe. Drogi będą utrzymywane  interwencyjnie. Jeżeli chodzi o 
usuwanie śliskości na drogach będą stosowane mieszanki (10%) niezbyt dobrej 
jakości w związku z brakiem pieniędzy na tego typu środki. Trudność sprawiać 
będzie utrzymanie czystości na drogach. 

Zarząd ustalił standardy utrzymania dróg, które przedstawia mapka 
(załącznik nr 6). 

 
4.   

Następnie głos zabrała Pani Hanna Kuczyńska – przedstawiciel Komisji 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, której treść wystąpienia stanowi załącznik 
nr 7. 

 
5.  

Jako pierwszy głos zabrał przedstawiciel Miasta Wejherowa Pan 
Milewski, który powiedział, że drogi w mieście wymagają generalnych 
remontów, na które nie ma środków finansowych. Pieniądze jakie Miasto 
otrzymuje na utrzymanie dróg niewystarczająca na pokrycie 
najpotrzebniejszych remontów. Obecnie drogi są pokrywane dywanikiem 
bitumicznym dla wzmocnienia konstrukcji jezdni oraz poprawy przekroju 
poprzecznego i podłużnego. Zauważa się  konieczność zadbania o pobocze, 
widoczność i odpływy z dróg. Zaproponowano również, żeby Zarząd Powiatu w 
przyszłym roku spotkał się z przedstawicielami Miasta w sprawie naprawy 
dróg.  
Największego zmartwienia Miastu przysparza jest droga prowadząca do szpitala 
(ul Chopina), która jest w bardzo złym stanie technicznym. Szpital - jest to 
punkt strategiczny i jeżeli most, który nie jest przystosowany do takich obciążeń 
jakie na nim zachodzą, zostanie wyłączony z ruchu placówka zostanie odcięta 
od reszty miasta. Koszt naprawy tej drogi jest wielkości 2 300 000 zł i ani 
Miasto ani Powiat nie są w stanie takiego ciężaru udźwignąć, dlatego należy 
połączyć swoje siły i włączyć do tych prac opinię publiczną. Opinia polityki 
przyjętej dla dróg powiatowych w Wejherowie może być oceniona pozytywnie. 
Dziękując Przewodniczącemu za zaproszenie Pan Milewski powiedział, że 
Miasto  Wejherowo tak jak do tej pory miasto będzie współpracować w 
działaniach z Powiatem.  
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Jako następny głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Rumi Pan Roman 
Knop, który powiedział, że Rumia przejęła w całości zadania związane z 
utrzymaniem dróg powiatowych. W Rumi obecnie jest najgorsza struktura 
drogowa w całym województwie pomorskim. Działania Miasta obecnie muszą 
się koncentrować na drogach powiatowych. Następnie Pan Knop przestawił 
sprawozdanie finansowe zawarte w załączniku nr 8. Gmina Rumia otrzymuje 
obecnie refundację kosztów oświetlenia miasta z budżetu państwa.  

Sprawa dróg powiatowych jest bardzo ważna ponieważ z początkiem 
sezonu letniego do wielu gmin Powiatu będą zjeżdżać turyści i poprawa stanu 
dróg przyczyni się do rozwoju gmin Powiatu. 

 Potrzebne jest studium transportowe Powiatu po to, żebyśmy mogli 
występować po wspólne pieniądze. Nie można nastawiać się na utrzymywanie 
dróg z subwencji, bo wtedy uda nam się naprawić czy zbudować bardzo mało 
odcinków dróg. Pan Knop apeluje, żeby Rada Powiatu rozpatrywała subwencję 
drogową w takim duchu jak robi to Miasto Rumia, które otrzymuje 1 200 000 zł 
a wdaje 8 000 000 zł. Apeluje o nie zdejmowanie środków finansowych z dróg 
a dokładanie do nich.   
 
6.  

Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy Choczewo (Panu 
Zenonowi  Bieleninikowi), który podziękował Zarządowi i Staroście za 
zrobienie I kroku w kierunku poprawy stanu dróg. Od 10 lat nic pozytywnego 
na drogach się nie działo. Gmina Choczewo leży nad morzem i wchodzi w skład 
Powiatu Wejherowskiego, będąc jednocześnie zdaniem Wójta “oknem na 
świat” dla Powiatu. Pewne sprawy tej gminy powinny być również problemami 
Powiatu – jak np. drogi. Pan Bieleninik powiedziała, że jego zdaniem 
największymi niszczycielami dróg jest przedsiębiorstwo: Lasy Państwowe oraz 
wojsko. Proponuje żeby te placówki zmuszać do partycypacji w kosztach 
utrzymania dróg. Inwestycje Lasów Państwowych powinna trafiać do Powiatu 
czy gminy. Po drogach jeżdżą bardzo ciężkie sprzęty zarówno wojskowe jak i 
leśnicze, które bardzo niszczą nawierzchnię. Na zakończenie Wójt wyraził 
nadzieję, że stan dróg powiatowych będzie się poprawiał.  

 
7.  

Następnie Przewodniczący udzielił głosu Pani Alinie Pęcak – Zastępcy 
Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami, która 
przedstawiła stan prawny dróg powiatowych. 
Stan prawny dróg został uregulowany w dwóch ustawach: w ustawie 
reformującej administracje publiczną (przepisy wprowadzające), w ustawie o 
ruchu drogowym i w ustawie o drogach publicznych.  

Jeżeli chodzi o drogi powiatowe nie będące własnością Skarbu Państwa 
w ustawie reformującej administrację publiczną jest art. 73 stanowiący swoisty 
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rodzaj wywłaszczenia, który mówi że nieruchomości pozostające w dniu 
31.12.1998 r. we władaniu Skarbu Państwa lub jednostek samorządu 
terytorialnego nie stanowiące ich własności a zajęte pod drogi publiczne stają 
się z mocy prawa z dniem 1.01.1999 r. własnością Skarbu Państwa lub 
właściwych jednostek samorządu terytorialnego za odszkodowaniem. 
Odszkodowanie za drogi powiatowe będzie płacił Skarb Państwa. 
Odszkodowanie będzie ustalone i wypłacone wg. zasad i trybu określonych w 
odrębnej ustawie na wniosek właściciela złożony w terminie od 1.01.2001 r. do 
31.12.2005 r. – po tym okresie roszczenie wygasa.    

Odnośnie dróg powiatowych, które były dotychczas we władaniu Skarbu 
Państwa sprawa jest pozornie prostsza. Art. 105 w/w. ustawy ust. 3 stwierdza, 
ze dotychczasowe drogi krajowe i wojewódzkie nie wymienione w 
Rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 15.12.1998 r. stają się drogami 
powiatowymi. Jednak z ustawy o drogach publicznych zaliczenie do kategorii 
dróg powiatowych następuje w drodze uchwały Rady Powiatu w porozumieniu 
z Marszałkiem Województwa po zasięgnięciu opinii Rad Gmin, na obszarze, 
których przebiega droga oraz po zasięgnięciu opinii sąsiednich powiatów. Jeżeli 
droga nie zostanie zaliczona do jakiejś kategorii dróg zaliczenie jej do 
odpowiedniej kategorii nastąpi w drodze rozporządzenia ministra właściwego 
ds. transportu. Z ustawy o drogach publicznych wynika, że drogi powiatowe 
stanowią własność właściwego powiatu. Po zatwierdzeniu w/w wykazu przez 
Radę Powiatu będzie można przystąpić do regulacji prawnej dróg powiatowych.  

 
8.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Głos zabrał Pan Knop zapytując jak będzie wyglądała regulacja prawna 

Powiatu w przypadku budowania nowej drogi – wydzielenie, wykup pasa pod 
budowę. Na co Pani Pęcak powiedziała, że jeżeli właścicielem gruntu pod 
budowę drogi jest osoba fizyczna to jedyną możliwością jest wykup. Pan Knop 
natomiast zapytał czy Zarząd Powiatu przewiduje na ten cel środki. Na co 
odpowiedział Pan Starosta Wejherowski stwierdzając, że nie.  

Wójt Gminy Wejherowo Pan Rytczak zapytał co zostało zrobione w 
sprawie przejęcia drogi leśnej Rumia Zbychowo przez Miasto Wejherowo. Na 
pytanie odpowiedział Pan Nowak stwierdzając ostatecznie, że sprawa zostanie 
wyjaśniona na spotkaniu u Dyrektora z czym zgodził się wójt gminy.  

Wójt Rytczak zauważył, ze droga Bolszewo – Orle została na mapce 
(załącznik nr 6) ujęta w 5-tej kategorii zimowego utrzymania dróg a jeżdżą tam 
autobusy niksopodłogowe i droga ta powinna być dobrze utrzymana. Na co 
odpowiedział również dyr. Nowak, który powiedział że nawierzchnia tej drogi 
jest w bardzo złym stanie. Na wiosnę będzie robiony pomiar nośności drogi i 
jeżeli nie znajdzie się partycypant będzie trzeba zamknąć drogę dla pojazdów 
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powyżej 8t. Pan Nowak zgadza się z opinią Wójta. Na wniosek Starosty Pan 
Nowak i Pan Rytczak spotkają się w powyższej sprawie u Starosty po sesji.  

Następnie Radny Liszniański zapytał czy Lasy Państwowe posiadają 
pozwolenie na składanie dłużyc wzdłuż ulic. Radny zapytał również czy na 
drodze, na której w okresie zimowym nawierzchnia jest śliska, prędkość 40 
km/h jest prędkością bezpieczną.  Pan Nowak powiedział, że Lasy Państwowe 
nie mogą samowolnie zajmować pasa drogowego – co do tego są odpowiednie 
przepisy i opłaty. Na drugie pytanie Pan Nowak odpowiedział odsyłając do 
przepisów o ruchu drogowym, które mówią, że jeżeli nawierzchnia jest śliska to 
należy zwolnić do takiej prędkości, aby jazda była bezpieczna.    

Na tym debatę zakończono.  
 

Ad. 20.  
 
Radni żadnych uwag do sprawozdania Zarządu z prac między sesjami nie 

zgłosili.  
 
 

Ad. 21. 
 
Interpelacji i zapytań Rani nie zgłosili.   

 
Ad. 22.  
Przewodniczący udzielił głosu Pani Elżbiecie Rogala-Kończak, która 

założyła wniosek w imieniu kobiet Powiatu. Treść wniosku stanowi załącznik 
nr 9. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej – 
Pan Krzysztof Krzemiński, który powiadomił członków Komisji o posiedzeniu 
w dniu 27.10.1999 r. o godzinie 16.00.  

Starosta zaprosił Radne Powiatu i Panią Foltman do siebie, aby omówić 
sprawę wniosku w czwartek o godzinie 15.00.  
 

Ad. 23.  
Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – Eugeniusz Gajewski – 

dokonał zamknięcia IX Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego. 
 
 
 
 
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych Rady Powiatu Wejherowskiego na IX Sesji 

Zwyczajnej w dniu 26.10.1999 r. 
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2. Lista obecności zaproszonych gości na IX Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu 
Wejherowskiego w dniu 26.10.1999 r. 

3. Proponowany porządek obrad. 
4. Sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. 
5. Wystąpienie Pana Starosty Grzegorza Szalewskiego. 
6. Mapka Powiatu Wejherowo – sieć dróg zimowego utrzymania. 
7. Wystąpienie Pani Hanny Kuczyńskiej – przedstawiciela Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego. 
8. Wystąpienie Pana Romana Knopa – Burmistrza Miasta Rumi. 
9. Wniosek nr BR5/0560/37/63/99 grupy kobiet – radnych Rady Powiatu 

Wejherowskiego. 
 
 
 
 

Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
  
 
 
 

 
 
 

 
 


